
 

 
 

ZZZ   OOOBBBSSSAAAHHHUUU   
 
Slovo starosty  …………………………... 1 
Ze života obce …………………………...  2 

Obecní poplatky………. …….……  2 
Nový územní plán …….. ………...  2 
V Hlušovicích..…… …. …………... 3 
A tak šel čas  …………. …….……  4 
Představení kronikářky . ………...  4 
Vítání občánků..… …. ……………  5 
Dětský karneval………. …….……  5 
Jaro ve fotbalovém týmu ………...  6 
Volejbal ………..… …. …………… 7 
Sociální komise oznamuje……….  7  

Ze života nejmenších …………………… 7 
Ze života seniorů ………………………... 8 
Počteníčko …….................................... 9 
 
 

SSSLLLOOOVVVOOO   SSSTTTAAARRROOOSSSTTTYYY   
 
Plán práce zastupitelstva obce 
Hlušovice v roce 2007 
 
Nové zastupitelstvo obce zahajuje svoji 
činnost plánem na rok 2007 poněkud 
skromnějším co do rozsahu nových prací 
na rozvoji obce. Je to důsledek nižších 
daňových příjmů v roce 2006 než se 
očekávalo v rozpočtu obce. Došlo 
k výraznému propadu zejména příjmu 
z daní fyzických osob samostatně 
výdělečně činných. Z toho důvodu bylo 
zastupitelstvo opatrnější, méně 
optimistické, při tvorbě a schvalování 
rozpočtu na rok 2007.  
Práce jsou orientovány letos na 2 hlavní 
směry.  
 
 
 

 

 
 
Prvním je projektová příprava orientovaná hlavně na práce na 
novém územním plánu obce, který by měl stanovit a usměrnit 
rozvoj obce na dalších 10 – 15 let. Dále je to projektová příprava 
krátkodobějších investic obce, kterou se chceme připravit na 
možnost čerpání větších dotací ze společných prostředků 
Evropské unie a českého státu. 
Druhým směrem je posílení podpory slibně se rozvíjejícího 
spolkového života v obci, tedy podpora společenského, 
kulturního a sportovního života občanů obce. 
V současné době jsou již zahájené práce na změně původního 
územního plánu obce č. 2, který řeší drobné změny územního 
plánu a vyhovuje tak žádostem některých občanů obce. Tato 
změna bude dokončena v kratším časovém období. Nový 
územní plán obce je rozsáhlejší koncepční prací, 
dlouhodobějším procesem, který navrhne další směrování 
územního a stavebního rozvoje obce. 
Pro nové volební období již byl přepracován a doplněn Plán 
obnovy venkova. Je to plán vedený už od roku 1996, vychází 
z územního plánu a potřeb obce. Na jeho základu čerpáme 
dotace na menší investiční akce. V rámci tohoto programu 
podala obec Hlušovice žádost o dotaci na rekonstrukci 
klubovny. Navazuje na rekonstrukci knihovny provedenou 
v minulém volebním období. Nově rekonstruovaná klubovna 
bude vybavena i vodovodem, hygienickým zařízením a 
kanalizací. Může tedy, spolu s knihovnou, plnohodnotně sloužit 
hlušovickým spolkům, jejich schůzím, dílnám, kroužkům. 
Do nových investic roku 2007 se bohužel nedostala rekonstrukce 
komunikace k bývalé pískovně v nově vybudované části obce, 
pro nedostatek finančních prostředků. Bude i nadále větší 
investiční akcí č. 1, budeme se snažit pro ni získat finanční 
podporu. 
V Loučkách počítáme letos s výstavbou další části chodníku 
kolem již dokončené výstavby rodinných domů. Připravujeme 
montáž prvního retardéru na komunikaci vedoucí kolem hřiště. 
V Mateřské škole chceme provést rekonstrukci hygienického 
zařízení pro děti, které umožní zvýšit kapacitu školy na 25 míst 
pro děti. 
Požádali jsme rovněž o dotaci z prostředků Olomouckého kraje 
na opravu pomníku vojáků Rudé armády padlých při 
osvobozování obce. Pomník postavený v roce 1946 přežívá do 
dnešní doby bez opravy. V rámci jeho úprav budou provedeny i 
parkové úpravy okolí pomníku. 
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V souvislosti s novými požadavky vodního zákona 
musí obec obstarat nové přihlášení všech 4 
užívaných obecních studní. Zajišťujeme proto 
v současnosti všechny potřebné doklady a testy. 
V souvislosti s požadavky zákona o vodovodech a 
kanalizacích jsme museli vyhledat osobu oprávněnou 
k provozování veřejné kanalizace. Tuto službu pro 
nás začal provádět pan ing. Jiří Opichal z Litovle. 
Připravujeme se na spuštění významného dotačního 
programu zvaného Program rozvoje venkova, který 
má přinést významné finanční prostředky na rozvoj 
obcí naší velikosti. Program by měl být otevřen na 
podzim letošního roku. Zastupitelstvo rozhodlo, aby 
kromě již projektově připravených a stavebním 
povolením vybavených akcí, byly připraveny další 
investice k realizaci. V současnosti se dokončuje 
projekt rekonstrukce rybníku, je připraven a oponuje 
se první návrh rozšíření Společenského domu 
v Hlušovicích, bude zadán projekt rekonstrukce polní 
cesty v západní části obce (akát – pískovna). 
Zastupitelstvo obce se rozhodlo významněji podpořit 
nově vznikající a rozvíjející se činnost spolkovou. 
Kromě Klubu seniorů se v loňském roce začal aktivně 
projevovat  Spolek žen a oddíl malé kopané.  
Kronika obce Hlušovice skončila rokem 1976, kdy 
byla obec Hlušovice sloučena s obcí Bohuňovice a 
kronika byla vedena společná. Od osamostatnění 
obce Hlušovice  v r. 1990 se však v obci nenašel 
nikdo, kdo by byl ochoten vést kroniku obce. Do jisté 
míry ji nahrazoval čtvrtletník Co? v Hlušovicích 
založený v roce 1994. Od počátku letošního roku má 
obec Hlušovice opět kronikáře – paní Hanu 
Bukovanskou. 
Zastupitelstvo obce bude i nadále vydávat čtvrtletník 
Co? v Hlušovicích a vést aktuální internetové stránky 
obce. 
 

Ing. Augustin Gec, starosta    
   

ZZZEEE   ŽŽŽIIIVVVOOOTTTAAA   OOOBBBCCCEEE   
 
Obecní zastupitelstvo informuje: 
 
Poplatky za stočné, komunální odpad  a psy můžete 
zasílat na účet číslo 4070001664/6800, jako 
variabilní symbol uveďte číslo popisné. 
Stočné na osobu činí 506,- Kč a poplatek za svoz 
komunálního odpadu 300,- Kč na osobu. Poplatek za 
jednoho psa činí 200,- Kč. Jeden pes u důchodce 
100,- Kč a jeden pes u podnikatelů 300,- Kč. 
 
Termín sběru nebezpečného a velkoobjemového 
odpadu  je 19.5.2007. 
 

 
 
 
 

NOVÝ ÚZEMNÍ PLÁN OBCE HLUŠOVICE 
 
Obec Hlušovice má územní plán (ÚP) vydaný v roce 
1997. O rok později byla schválena zastupitelstvem jeho 
první změna, v letošním roce se provádí 2. změna ÚP. 
V současné době rozhodlo zastupitelstvo o pořízení 
nového územního plánu obce. Vedlo jej k tomu několik 
důvodů. Jedním z nich jsou požadavky ze strany 
majitelů pozemků na změny v jejích využití, t.j. zařazení 
do pozemků určených k zástavbě. Dále je to platnost 
nového zákona o územním plánování a stavebním řádu 
č. 183/2006, který vyžaduje zpracování nového ÚP u 
obcí, které mají zpracován plán ještě jako ÚP sídelního 
útvaru, tedy dle starších principů územního plánování.  
ÚP pořizuje obecní úřad obce s rozšířenou působností, 
v našem případě je to Magistrát města Olomouce. 
Pořizuje jej na základě rozhodnutí zastupitelstva obce. 
Náklady na zpracování ÚP projektantem hradí obec, 
která rozhodla o jeho pořízení.  
 
Při zpracování ÚP musí projektant respektovat zásady a 
záměry stanovené pro vyšší územní celky, než je obec. 
V celostátním měřítku a přeshraničních souvislostech je 
to politika územního rozvoje . Pořizuje ji ministerstvo 
pro místní rozvoj ve spolupráci s dalšími ministerstvy a 
ústředními orgány. Schvaluje ji vláda. Stanoví 
republikové priority územního plánování pro zajištění 
udržitelného rozvoje území, vymezuje oblasti se 
zvláštními požadavky, chráněná území, dopravní a jiné 
koridory a p. Do našeho ÚP zasahuje např. koridorem 
kanálové varianty průplavu Odra – Dunaj – Labe. 
 
Zásady územního rozvoje jsou obdobnou územně 
plánovací dokumentací na území kraje. Stanoví 
základní požadavky na účelné a hospodárné 
uspořádání území kraje, vymezí plochy, koridory 
nadmístního významu stanoví požadavky na jejich 
využití. 
Územně analytické podklady jsou dalším materiálem, 
který je nutné vzít úvahu při zpracovávání ÚP obce. 
Obsahují zjištění a vyhodnocení stavu a vývoje území, 
jeho hodnot, omezení změn v území z důvodu ochrany 
veřejných zájmů, zjišťování a vyhodnocování 
udržitelného rozvoje území a určení problémů k řešení 
v územně plánovací dokumentaci. Tyto podklady 
pořizuje a aktualizuje pro svůj správní obvod obec 
s rozšířenou působností (pro nás Magistrát města 
Olomouce). 
Územní plán (slovy zákona) stanoví základní koncepci 
rozvoje území obce, ochrany jeho hodnot, jeho 
plošného a prostorového uspořádání (urbanistickou 
koncepci), uspořádání krajiny a koncepci veřejné 
infrastruktury; vymezí zastavěné území, plochy a 
koridory, zejména zastavitelné plochy a plochy 
vymezené ke změně stávající zástavby, k obnově, nebo  
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opětovnému využití znehodnoceného území, pro 
veřejně prospěšné stavby, pro veřejně prospěšná 
opatření a pro územní rezervy, a stanoví podmínky 
pro využití těchto ploch a  koridorů. 
 
Práce na novém ÚP postupují v několika krocích. 
Prvním je Zadání územního plánu. Na základě 
rozhodnutí zastupitelstva obce pořizovatel 
(Magistrát) ve spolupráci s určeným zastupitelem 
zpracuje návrh zadání ÚP (dle litery zákona). V praxi 
se však obvykle ujímá přípravy zadání ÚP projektant 
autorizovaný pro zpracování územně plánovací 
dokumentace, který dle pokynů zastupitelstva návrh 
zadání zpracuje do písemného materiálu, který 
předloží zastupitelstvu a po jeho schválení 
pořizovateli. Pořizovatel zašle návrh zadání ÚP 
dotčeným orgánům, sousedním obcím a krajskému 
úřadu, zajistí zveřejnění návrhu a jeho vystavení 
k veřejnému nahlédnutí po dobu 30 dnů. V té době 
může každý uplatnit své připomínky. Na základě 
uplatněných požadavků a podnětů je návrh zadání 
upraven a předložen ke schválení zastupitelstvu 
obce. 
 
Pokud bude stanoven v zadání ÚP požadavek na 
zpracování konceptu územního plánu zajistí 
pořizovatel pro obec zpracování tohoto konceptu. O 
konceptu se koná veřejné projednání ohlášené 
veřejnou vyhláškou. Koncept musí být opět 30 dní 
k veřejnému nahlédnutí. Ke konceptu se znovu 
vyjadřují sousední obce, krajský úřad a dotčené 
orgány. 
 
 Na základě schváleného návrhu ÚP nebo výsledku 
projednání konceptu ÚP je zpracováván návrh 
územního plánu. Procedura připomínkování a 
posuzování veřejností, dotčenými orgány státní 
správy, sousedními obcemi, krajským úřadem je 
podobná jako u předchozích stupňů. Na základě 
připomínek se návrh ÚP upraví. O upraveném a 
posouzeném územním plánu se koná veřejné 
projednání vyhlášené veřejnou vyhláškou a s 30-ti 
denní lhůtou k veřejnému nahlédnutí. K veřejnému 
projednání je přizvána obec, sousední obce, 
dotčené orgány. Námitky proti návrhu ÚP mohou 
podat pouze vlastníci pozemků a staveb dotčených 
návrhem veřejně prospěšných staveb, veřejně 
prospěšných opatření a zastavitelných ploch a 
zástupce veřejnosti. Výsledky projednání jsou 
vyhodnoceny a je zpracován návrh rozhodnutí o 
námitkách. Po vyřešení případných námitek 
předkládá pořizovatel zastupitelstvu obce návrh na 
vydání územního plánu.  
 
 
 
 

Zastupitelstvo obce vydává nový ÚP po ověření, že 
není v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně 
plánovací dokumentací kraje, nebo s výsledkem řešení 
rozporů a se stanovisky dotčených orgánů a krajského 
úřadu. 
ÚP se vydává na dobu 10 – 15 let. Nejpozději po 4 letech 
má zpracovávat pořizovatel zprávu o uplatňování ÚP. 

Ing. Augustin Gec 
 

 
 

 
 
 

 
 

V HLUŠOVICÍCH ŠTĚSTÍ ČÍHÁ  
NA KAŽDÉM KROKU 

 
S tím jak se obec rozrůstá, výrazně přibývá, žel, i psích 
exkrementů – na chodnících, zelených plochách, ale i 
přímo na vozovkách. Zatímco původní obyvatelé vesnic 
měli své pejsky více-méně na hlídání, ti z nás, kteří se 
přistěhovali z města, většinou v touze přiblížit se přírodě, 
pravidelně bereme své pejsky na procházku na čerstvý 
vzduch. Za naším miláčkem pak na veřejném 
prostranství často zůstává hromádka – snad aby někomu 
přinesla štěstí? Spíš naopak. Je mrzuté a smutné muset 
se denně vyhýbat těmto zrádným místům, nemluvě o 
pozdních večerních hodinách! 
 
Milí majitelé psů, nespoléhejte na to, že Váš pejsek 
vydrží cestu z jednoho okraje obce až na druhý, kde si 
snad pak neškodně v polích uleví. Alibi, že to přeci 
upustil ne přímo na chodník, ale jenom do trávy před 
něčím domem, také neobstojí – zeleň má přeci obec 
krášlit a ne naopak. A samozřejmě, je tady otázka, kdo 
má pak za našimi miláčky uklízet, když ne my, jeho 
majitelé? Proč si kazit sousedské spolužití lhostejností a 
ignorancí – pravidla o tom, že psí výkaly majitel psa 
uklidit musí, ve městech dávno platí. Snad jsme 
s přistěhováním na vesnici nezapomněli na civilizované 
chování? 

Julia Faberová 
 
Poznámka obecního zastupitelstva: 
Podle vydané obecně závazné vyhlášky obce Hlušovice 
č. 2/2006 ze dne 20.května, kterou se stanovují pravidla 
pro pohyb psů na veřejném prostranství v obci Hlušovice 
je mimo jiné stanovena povinnost vodit psy pouze na 
vodítku, neznečišťovat veřejné prostranství, případně 
odstranit takovéto znečištění. Porušení povinnosti 
vyplývající z uvedené obecně závazné vyhlášky bude 
posuzováno jako přestupek. 
 
 
 
 
 



 
 

A TAK ŠEL ČAS … 
 
Nejvýznamnější událostí roku 1970 byla oslava 
osvobození naší vlasti Rudou armádou, při které 
navštívil Hlušovice náš čestný občan, Hrdina 
Sovětského svazu, generál V.F.Gladkov. Sám o 
svém setkání s našimi občany napsal: k večeru jsem 
přešel na novou pozorovatelnu do Hlušovic. Z domku 
mi vyšel vstříc nevysoký, rozložitý muž. Smekl 
klobouk, uklonil se a řekl: „ Vítám Vás generále ve 
svém domě. Jsem Josef Chytil. Vyprávěl mi o Vás 
p.Lenert, bydlí u mne“ řekl a pozval mne do stavení 
se slovy: „jsem hrdý na to, že sovětský generál bude 
řídit boj z mého domu.“ 
Hlavní oslavy se konaly dne 10.května 1970. Generál 
Gladkov byl vítán občany Hlušovic již na cestě od 
Týnečka. Přijel po 8,00 hodině se svým tlumočníkem 
a byl přivítán podle starého zvyku chlebem a solí. 
Pak celá delegace za velkého zájmu občanů přešla 
na MNV, kde se náš host zapsal do kroniky. V 9,00 
hodin začala hlavní slavnost před domem p.Josefa 
Chytila, na kterém byla odhalena pamětní deska. Při 
této příležitosti byli vyznamenáni někteří občané, a 
to: 
medailí V.I. Lenina – Josef Chytil, ing.Vladimír 
Benýšek, Vladimír Zatloukal 
čestným uznáním OV KSČ – Jaroslav Bugno, 
František Šindela, Bohumil Král a Anna Novotná 
medailí ONV Olomouc – Alois Krahulík, Alois Švrčina 
Po slavnostním ceremoniálu si gen.Gladkov se svým 
doprovodem prohlédl naše JZD a po společném 
obědě a besedě odjel zpět do Olomouce. 
Vedle této důležité události však práce našeho MNV 
dále pokračovala v dokončování rozpracovaných 
úkolů z minulého roku. Všední život běžel dál. Byla 
dokončena obecní kanalizace, dokončovaly se 
chodníky v obci. Mateřská škola byla  v r.1970 
otevřena jen polodenně, ZDŠ 1.-5. ročník 
navštěvovalo 21 dětí. Rodičovské sdružení pracovalo 
ve složení: Stanislav Novotný předseda, členové 
Jaroslav Hradil, Vlasta Lorencová, Stanislav Kubáček 
a Jarmila Jechová. 
V oblasti zemědělské patřilo naše JZD mezi nejlepší, 
a to jak v živočišné, tak i v rostlinné výrobě. V této 
době mělo 82 stálých pracovníků. 
Pro úplnost ještě nutno uvést, že v roce 1970 se 
narodily v obci 4 děti a 2 občané zemřeli – Jaroslav 
Švestka – 62 roků a František Kouřil – 87 roků. 
 

Božena Illová 
 

PŘEDSTAVENÍ KRONIKÁŘKY NAŠÍ OBCE 
 
Po dlouhé době, tedy po více jak 30 létech, má obec 
Hlušovice svou kronikářku. Mezi jejími novými 
obyvateli se našla mladá žena, která již od začátku 
tohoto roku sbírá údaje, informace, materiály, a to 
s elánem sobě vlastním. Já vím, každý z nás má  
 
 

 
představu kronikáře či kronikářky jako letité bytosti znalé 
místní historie sklánějící se nad velikou knihou, nejlépe 
při svíčce. Jenže vše je v pohybu a i tato náročná 
profese, toto slovo není zvoleno náhodou, neboť je to 
opravdu skoro profese podléhajíc spoustu pravidlům, už 
okusila vlnu moderního myšlení. Vždyť dnes už je 
možné kroniku vést elektronicky, což zcela vyvrací naši 
představu letitého kronikáře. Co však zůstává a nemění 
se, to je mravenčí sběr údajů a informací. Právě tady je 
potřeba ohromného nadšení a píle, což mládí se sebou 
většinou nese. A koneckonců co budu dále povídat,  
přečtěte si níže malý rozhovor s ní...  
 
1. Můžete se krátce představit? 
Jmenuji se Hana Bukovanská a bydlím zde již třetím 
rokem. Mým povoláním je pomáhat lidem, tedy, pracuji 
ve zdravotnictví. Jako každá žena mám ráda květiny a 
zahrádku. 
2. Jaký je tvůj vztah k Hlušovicím? Čím tě 

učarovaly? 
Poprvé jsem navštívila Hlušovice rok před naším 
rozhodnutím kupovat pozemek.Učarovaly mi svým 
klidem. Vybírali jsme ve více lokalitách, ale Hlušovice se 
nám zdály nejpříjemnější. 
3. Já o tobě vím, že vedení kronik tě provází už od 

útlého věku. Jaký je tvůj vztah ke kronikářství? Co 
je pro tebe na kronikách zajímavé? 

Mám ráda staré knihy.Ráda si přečtu něco o době , 
která je mi neznámá. To je vlastně i úzce spojeno 
s kronikářstvím. Kroniky se píší pro lidi, co přijdou po 
nás. 
4. Co tě přesvědčilo k vedení kroniky naší obce? 
Ne co, ale někdo, a nemusel mě ani dlouho přemlouvat. 
Píši kroniku pro Spolek žen a tak jsem byla oslovena 
paní Jaroslavou Zacpalovou, jestli bych nepsala kroniku 
pro celou obec Hlušovice. 
5. Vedení obecní kroniky je dosti náročné a mnozí 

z nás si to ani nedovedou představit. Můžeš nám 
krátce popsat, co to znamená vést kroniku? A 
speciálně, co to znamená vést kroniku pro 
Hlušovice, kde se bohužel celou řadu let kronika 
nevedla? 

Vedení obecní kroniky je věc zákona z roku 1920, kdy 
Československá republika uložila vést obecní pamětní 
knihu v každé politické obci v Čechách, na Moravě a ve 
Slezsku. S paragrafy a vyhláškami, kterými se musí 
kronikář řídit jsem se obeznámila. I s faktem, že kronika 
zde nebyla vedena od roku 1976, kdy byl proveden 
poslední zápis panem kronikářem do Hlušovické 
kroniky. 
Když shrnu do kostky co vyplývá z vedení kroniky, tak 
především je třeba sledovat  obec Hlušovice. Politický a 
veřejný život, hospodářské poměry, sociální a zdravotní 
poměry, kulturu a školství, tělovýchovu a sport, 
samozřejmě demografické údaje (obyvatelstvo), 
obchod, služby, úpravy obce a počasí. 
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6. Co se ti už podařilo a co tě čeká v nejbližší 

době, aby si všechno mohla řádně zapsat? 
Jelikož je třeba dopsat chybějící léta tj. od roku 1976 
do letoška, je to celkem kus práce co mě čeká. 
Takových 31 let pozpátku není jen tak. Přečetla jsem 
již 3 kroniky, které mi zapůjčila obec Bohuňovice 
s níž jsme byli od 1.7.1974 až do roku 1991 spojeni. 
Takže se dá z těchto kronik pěkně čerpat.Ale od 
roku 1991 je to na Vás všech i na panu starostovi 
ing. Gecovi, aby mi pomohli poshánět dokumenty 
z těchto let. Přitom samozřejmě budu pracovat na 
letošním roku. 

Děkuji za rozhovor. 
 
 
 
 
 
 
 
Pokud jste si tento rozhovor přečetli a já věřím, že 
určitě a s velkým zájmem, asi si začínáte tak trochu 
uvědomovat, jak náročná práce kronikáře či 
kronikářky je. Notabene, když je potřeba toho tolik 
dohnat. V této souvislosti přivítáme, pokud se 
rozhodnete při vedení kroniky trochu pomoci tím, že  
nám poskytnete i vaše podklady, které dokumentují 
buď něco významného v minulosti, nebo 
v současnosti. Máte-li nějaké informace, dokumenty, 
údaje, fotografie a podobně, budeme velmi rádi, 
když je přinesete na obecní úřad. Může se pak stát, 
že právě vaše informace se objeví v obecní kronice, 
což si budete moci ověřit na obecních internetových 
stránkách, kde bude kronika po jejím schválení 
obecním zastupitelstvem uveřejněna vždy za 
předcházející kalendářní rok. Děkujeme. 
A naší kronikářce přejme, ať její elán, nadšení a píle 
vydrží už napořád. A ať má od vás, co nejvíce 
podkladů, protože jsme to my, kdo píše historii.  

Jaroslava Zacpalová 
 

 
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ  

 
V sobotu 3.2.2007 jsme zavedli novou tradici ve 
vítání občánků do každodenního dění naší obce 
Hlušovice. Novou etapu této tradice jsme zahájili 
opravdu náležitě, neboť jsme přivítali mezi námi 
poměrně vysoký počet dětí , neobvyklý pro takové 
obce jako je naše. V roce 2006 se totiž narodilo 
dvanáct malých občánků. Samotné vítání je 
opravdovým svátkem, a to nejen pro rodiče vítaných 
občánků a jejich nejbližší. A jako slavnost si zaslouží  
 
 
 
 
 

 
náležitý a důstojný průběh. A samozřejmě celá slavnost 
byla podkreslovaná příjemným hudebním programem 
pana Černovského. A jak vlastně všechno probíhalo? 
Vše začalo v 10 hodin v kulturním domě, který byl již 
náležitě na tuto slavnost přichystán: malými koláčky a 
cukrovím u vchodu, s krásnou dřevěnou kolébkou 
s vyšívanými peřinkami. Následoval slavnostní příchod 
pana starosty ing. Augustina Gece a slavnostní 
představení všech nových občánků a jejich rodičů panu 
starostovi obce. A po jeho slavnostním projevu již 
proběhlo samotné přivítání každého malého občánka. 
Kromě fotografií v kolébce, gratulací a zápisů do obecní 
pamětní knihy každý občánek obdržel pamětní list, 
dáreček – malou plyšovou žirafku s batůžkem a maminka  
dostala kytičku. Po přednesení Hrubínovy básně, 
Maminka a po slavnostním odchodu starosty byla celá 
slavnost ukončena krátkým hudebním programem. 
Myslíme si, že se ono slavnostní sobotní dopoledne 
velice podařilo soudě podle spokojených tváří rodičů a 
ostatních hostů. 
A koho jsme to vlastně přivítali mezi námi? 
Adámková Kateřina, Adamovská Lucie, Bělohlávková 
Táňa, Dejmal Jindřich, Hradil Vladimír, Chytil Michal, 
Svačinková Natálie, Škoda Martin, Škrdlík Šimon, 
Velenová Marie, Žižková Natálie. Jedno miminko se na 
přivítání občánků nedostavilo. 
Rádi bychom poděkovali všem, kdo pomohl s organizací 
tohoto slavnostního dopoledne, a to v abecedním sledu: 
manželům Adamovským, paní Bukovanské, paní 
Čechákové, paní Dejmalové, panu ing. Gecovi, paní 
Kloboučkové, paní Kouřilové, panu Zacpalovi. Zvláštní 
poděkování patří paní ředitelce Miladě Tiché a dětem 
z Mateřské školy v Hlušovicích za jejich krásný program. 

Marie Hradilová, Jaroslava Zacpalová 
 
 

DĚTSKÝ KARNEVAL 
 
Přece jenom se děti dočkaly! Konečně si mohly 
obléknout masku. Třeba tu, kterou si samy vymyslely a 
nachystaly s maminkou či babičkou, kterou dostaly jako 
dárek nebo si ji jen vypůjčily v půjčovně. Proto jsme 
mohli v sobotu 24. února zahlédnout princeznu, 
čarodějnici, indiány nebo piráty, kteří si to míří do 
místního kulturního domu. Ve dvě hodiny tam začínal 
Dětský karneval pořádaný zdejším Spolkem žen. 
Samozřejmě, že kdo v kulturním domě byl, mohl tam 
vidět spoustu dalších masek. Fantazie nemá meze. 
Některé masky dokonce přijely v kočárech. Takovou 
výsadu měl roční pirát a půlroční Červená karkulka, která 
měla při sobě i malý košíček s mini mramorovými 
bábovkami. Prostě úžasné! Některé maminky se opravdu 
vyřádily. Vyřádit a vydovádět se však přišly především 
děti.  
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Ze začátku to však chtělo trochu pozornosti, protože 
se dětem přišel předvést kouzelník. Po jeho 
vystoupení si děti zatančily, zahrály nějaké hry a 
předvedly se všem přítomným při promenádě masek. 
Každá maska se sama představila a byla odměněna 
sladkostmi a kartičkou na památku. Nálada byla 
výborná. K té jistě přispěl i bufet zásobený domácím 
cukrovím, nezbytným párkem v rohlíku a dalšími 
pochutinami. Netrpělivě očekávána byla i připravená 
tombola. Každý si koupil tolik lístků, kolik uznal za 
vhodné a napjatě čekal na svá čísla. Někdo se 
dočkal a byl moc šťastný, ale objevilo se i zklamání a 
dokonce dětské slzičky. Naštěstí karnevalový 
program ještě pokračoval a tak netrvalo dlouho a ve 
všech dětských tvářích byla opět vidět spokojenost a 
pohoda. V pět hodin, kdy byl karneval ukončený, se 
všichni začali rozcházet domů. Naše děti se spoustou 
nových zážitků a dojmů a my dospělí snad s dobrým 
pocitem z nových či staronových setkání, při kterých 
jsme se mohli pobavit, odpočinout si nebo se něco 
nového dozvědět. 

Markéta Dejmalová 
 
Poděkování: 
Spolek žen Hlušovice 
děkuje obci Hlušovice za 
poskytnutí prostor zdarma 
pro konání karnevalu a za 
příspěvek na zaplacení 
účinkujících, Klubu seniorů 

za příspěvek do tomboly ve formě hodnotných dárků, 
dále pak firmám, které svými sponzorskými dary 
přispěly k zajímavému programu karnevalu, a to: 
Blesk Škrdlík, Lux interiér, Stavitelství Pospíšil. 
Poděkování od nás také směřuje manželům 
Adamovským a panu Zacpalovi, kteří pomohli 
s organizací a s dokumentací této akce. 
 
 
Herní plán- Oddíl malé kopané – Jaro 2007   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Milé maminky a tatínci! 
 
Zanedlouho našim dětem, i nám, začne sezona na 
dětském hřišti. Abychom se na něm všichni dobře 
cítili, mohli bychom ho před příchodem teplého 
počasí trochu uklidit. Zveme Vás tedy, pokud 
nebude pršet, v sobotu 31.března 2007 ve 14.00 
hodin na  jarní úklid dětského hřiště. Kdo budete 
mít čas a náladu, vezměte s sebou hrábě, metle, 
kolečka, igelitové pytle, rukavice a přijďte! Pokud 
nám bude počasí přát, může to být příjemné 
zpestření sobotního odpoledne. 

 
za Spolek žen Markéta Dejmalová 

 
 

JARO VE FOTBALOVÉM TÝMU 
 

Ve středu 21.3.2007 začalo astronomické jaro. Pro 
fotbalový tým Blesk Hlušovice to znamená brzké 
zahájení jarní části sezony 2006-2007. Samozřejmě 
jsme nečekali na samotný začátek, ale již od ledna jsme 
trénovali v hale UP Olomouc, kterou nám zprostředkoval 
opět p.Jiří Teplý. Díky tomu a díky vcelku hojné účasti 
samotných hráčů jsme skoro každou neděli pracovali na 
fyzičce, herním projevu, ale i na sebevědomí. Avšak až 
samotné zápasy nám ukáží, jak se nám to podařilo. 
Začínáme 27.3.2007 ve stejném složení jako na podzim 
s tím, že se asi změní posty některých hráčů. Tak držte 
palce a snad Vás někdy i potěšíme překvapivým 
výsledkem. 
  
Jako každý rok budeme i letos organizovat sběr 
železného odpadu v naší obci, a to v nejbližších 
měsících. Prosíme tedy všechny občany, aby svůj 
železný odpad připravili před svůj dům až ráno 
stanoveného dne, aby nedocházelo k předčasnému 
odebrání tohoto odpadu jinými osobami. 
 
                               za fotbalový tým Miroslav Klobouček 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

datum hřiště čas domácí hosté rozhodčí kolo
Út   27.3. Milo 2 17:45 Blesk Hlušovice Mizerové Kurel 1.kolo
Pá   6.4. SOK 5 16:45 Veslaři Senior Blesk Hlušovice Koutný A. 2.kolo
Út  10.4. Milo 2 17:45 Blesk Hlušovice Daskabát Kenša 3.kolo
So  21.4. SOK 3 9:30 Presbeton Blesk Hlušovice Kopečný 4.kolo
Čt   26.4. Milo 3 17:00 Blesk Hlušovice KMK Březové Kurel 5.kolo
Ne    6.5. Č 8:30 AC Rapid Blesk Hlušovice Kumr 6.kolo
St     9.5. Milo 1 18:00 Blesk Hlušovice AC Knockaut Grund 7.kolo
So  19.5. Bohu 10:00 Rotor LBT Blesk Hlušovice Ženčák V. 8.kolo
St   23.5. Milo 1 18:00 Blesk Hlušovice KMK Haná Grund 9.kolo
Čt   31.5. SOK 2 17:00 Staves Blesk Hlušovice Hubáček 10.kolo
St     6.6. Milo 1 18:00 Blesk Hlušovice Veslaři Junior Kenša 11.kolo
Pá  15.6. Hor 17:30 Sedlisko Blesk Hlušovice Hubáček 12.kolo
St   20.6. Milo 1 18:30 Blesk Hlušovice Křelov B Grund 13.kolo



 
 

VOLEJBAL 
 
Protože se v naší obci rozrůstá sportovní vyžití 
(tenis, nohejbal, oddíl malé kopané), rozhodli jsme 
se oslovit i ty, kteří raději do balónu bouchají rukama 
než nohama. Rádi bychom zorganizovali občasné, 
případně i pravidelné (podle zájmu) hraní volejbalu. 
Nejedná se o žádné profesionální hraní. Zvaní jsou 
všichni, kteří mají volejbal rádi a rádi by si občas 
plácli do balónu. Volejbal hraje 6 lidí v jednom 
družstvu, optimální by bylo, kdyby se nás sešlo 
alespoň 10, abychom si zahráli 5 proti 5 (podobnost 
s pořadem na TV Prima je čistě náhodná). 
Pokud byste měli zájem si čas od času protáhnout 
tělo a sejít se, můžete zanechat na sebe kontakt 
(email, mobil, číslo domu) na následujícím emailu 
volejbal@adamovsky.eu, případně na č.p. 113 
(Loučky), abychom vás mohli informovat o případné 
první schůzce na hřišti hned jak to počasí dovolí. 
Informace budou dostupné také na internetových 
stránkách http://volejbal.adamovsky.eu, kde můžete 
novinky rovněž sledovat. 
Těšíme se na vás. 

Pavel Adamovský 
 

SOCIÁLNÍ KOMISE OZNAMUJE  …… 
 
Sociální komise s Obecním úřadem v Hlušovicích 
znovu bude uvádět v časopise „Co v Hlušovicích“ 
blahopřání. Kdo z občanů by nechtěl být v časopise 
uváděn nechť to nahlásí na obecním úřadě.  
 
Narození dítěte: Únor:   Albert Kotyza 
 
Svatba: Březen:  
  Petr Škrdlík – Petra Zavadilová 
  Hlušovice       Janovice 
Výročí: Leden: 
  Herentin Zdeněk  50 let 
  Michlová Helena  55 let 
  Riedlová Ludmila  60 let 
  Vozár Marián  60 let 
  Chytilová Marie  60 let 
  Benischová Anna  75 let 
 
 Únor:  
  Hepnarová Svatava 60 let 
  Zimmerová Anna  60 let 
  Malének Zdeněk  75 let 
 
 Březen: 
  Lošťák Jaroslav  50 let 
  Neplech Milan  50 let 
  Herentin Josef  55 let 
 
Všem blahopřejeme!  

Marie Hradilová 
 
 
 

 
ZE ŽIVOTA NEJMENŠÍCH 

 
Bude se jim u nás líbit? 

 
V pátek 23.3.2007 od 15.00 do 17.00 hodin proběhl 
v naší mateřské škole zápis dětí na příští školní rok 
2007/2008. Při této příležitosti se musíme zamyslet nad 
tím, zda se novým dětem u nás bude líbit. Naše 
mateřská škola je jednotřídní, tzv.rodinného typu, to 
znamená, že jsou zde pohromadě děti od 3 do 6 let. To 
přináší řadu výhod, ale i nevýhod. Výhodou je, že spolu 
mohou být pohromadě sourozenci různého věku, mladší 
děti se od starších mnoho naučí, někdy bohužel i 
v negativním smyslu, starší děti se učí o mladší starat, 
pomáhat jim. Mladší děti ale potřebují jiný přístup než 
starší děti a často, bohužel, chybí čas na individuální 
přístup k dětem. 
 
Snažíme se dětem čas strávený v mateřské škole něčím 
zpestřit a oživit. Letos se nám daří 1x za měsíc dětem 
zprostředkovat maňáskové nebo hrané divadlo, byl u nás 
i kouzelník, děti si užily mikulášskou a vánoční nadílku. 
Poslední akcí byl 1.3. maškarní karneval v mateřské 
škole, na který přišli i rodiče. Děti v maskách zatančily, 
zasoutěžily a něco vyhrály v tombole. Od února začali 
nejstarší předškoláci jezdit 1x za týden na předplavecký 
kurz do Centra zdraví v Bohuňovicích. Po počátečním 
ostychu se děti na plavání těší a jsou u nich vidět první 
pokroky. 
 
Prostředí mateřské školy se snažíme zútulnit výstavkami 
výtvarných prací dětí, dle finančních možností školy 
doplňujeme hračky a pomůcky, byla nově vybavena 
přípravna jídla, kancelář, loni bylo položeno nové lino na 
chodbách a ve třídě, byla nově vybavena školní zahrada. 
Přesto máme pocit, že naše mateřská škola může 
působit zejména na mladé rodiče svým vybavením 
trochu zastarale a opotřebovaně. Často přicházejí různé 
nabídky na vybavení mateřských škol, o kterých se nám 
však může jen zdát. Náš zřizovatel ( obec Hlušovice ) 
nám poskytuje dostatek finančních prostředků na provoz 
školy, ale bohužel již nemá peníze na nákup nového 
vybavení školy. 
 
Letos o velkých prázdninách plánujeme mateřskou školu 
vymalovat a při té příležitosti bychom rádi vybavení školy 
trochu zmodernizovali a zútulnili. Mateřská škola byla 
rekonstruována v r. 1985 – 88 v době, kdy ještě nebyla 
možnost výběru nábytku a jiného vybavení jako je nyní. 
Jediným nábytkem, kterým se tehdy vybavovaly školy i 
kanceláře byl „Univerzal“, který již dnes nesplňuje ani 
estetické, ani hygienické normy. Potřebujeme zakoupit 
nový koberec, který již sloužil ve staré mateřské škole od 
r. 1985. Potřebujeme přebudovat umývárnu a WC pro 
děti, neboť neodpovídá hygienickým normám EU ani 
přibývajícímu počtu dětí.  
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Nutně potřebujeme nová lehátka ( z roku 1988 ) a 
polštářky a deky na spaní ( z roku 1971 ). Rádi 
bychom doplnili vybavení školní zahrady o domeček 
a pružinové houpačky. Stolečky a židličky jsou už 
také opotřebované, stejně jako nábytek v šatně. 
Dnešní moderní mateřské školy již vypadají zcela 
jinak, jsou hodně barevné, veselé, mají nízké, 
otevřené skříňky s barevnými kontejnery na hračky, 
aby měly děti všude přístup. 
Víme, že mnohé školy využívají štědrosti sponzorů a 
proto se i my tímto obracíme na místní podnikatele 
s žádostí o sponzorský dar na zakoupení nového 
vybavení školy. Věříme, že jim nebude lhostejné, 
v jakém prostředí tráví naše děti velkou část dne a 
pomohou dobré věci. V případě, že projevíte zájem 
pomoci, obraťte se, prosím, na ředitelku MŠ, 
telefonní číslo  585 313 383 nebo na zřizovatele. 
Předem děkujeme. 

za kolektiv mateřské školy  Milada Tichá 
 
 

ZE ŽIVOTA SENIORŮ 
 

Z klubu hlušovických seniorů 
 

Uplynula poměrně krátká 
doba od chvíle, kdy jsme se 
loučili s minulým rokem a 
vesele vítali příchod nového, 
toho letošního, s letopočtem 
dvoutisícím sedmým. Každá 
novota přináší s sebou trochu 
naděje, očekávání, 

předsevzetí, stejně tak odhodlání a sílu 
potřebnou k tomu všemu dobrému i méně 
příjemnému, které nám nový rok ve svém 
průběhu přinese v očekávaných i překvapivých 
skutečnostech. Ano, takový je život. Běží všem 
stejným tempem, ale rozdílnost vnímání a prožití 
daných skutečností je jiná u mladší generace, u 
které převládá optimismus, nadhled, riskování a 
družnost. U starší generace je to jistě získaná 
letitá zkušenost s nutnou dávkou nedůvěry, 
opatrnosti, z obav o své zdraví apod. Ale to jsem 
se trochu vzdálil od své povinnosti vyplývající 
z nadpisu tohoto článku. 
V minulém čísle našeho zpravodaje ( prosinec 
2006 ) jsme absolvovali a tím také hodnotili 
mikulášské posezení. V tomto čísle, jak už bývá 
zvykem v činnosti našeho klubu, to bude zpráva 
o březnovém posezení u příležitosti MDŽ. Tato 
akce se uskutečnila v pátek 9. března t.r. ve  
 
 
 

 
 
velkém sále našeho Společenského domu. Nebyla 
jen pro ženy, byla tradičně pro všechny členy klubu 
– vždyť máme společné zájmy, nechť máme také 
společnou radost z každé dobré věci, která se nám 
podaří. Dnešní generace seniorů prožila převážnou 
dobu své aktivní činnosti v socialistické éře, kdy 
smysl a význam tohoto svátku byl povýšen a 
uveden také do našeho kalendáře. Vždyť kultovní 
oslava ženy a její nezastupitelné společenské místo 
má pradávnou tradici, svátek žen má téměř stoleté 
trvání ( to to trvalo …). Názor, že máme Svátek 
matek jistě nelze upřít. Ten také svátečním dnem 
MDŽ nelze zatratit a odsoudit. Maminku máme 
každý přece jen jednu – jedinou! Kolegyň, přítelkyň, 
může mít každý tolik, kolik si zaslouží. Ano, to jsou 
dva pojmy. Ženy dovedou mnohé, dovedou se 
vyrovnat i předčit muže. Jako dárkyně života jsou 
však jediné a nezastupitelné. Tato schopnost daru 
života si zaslouží vděk, uznání s projevem pocty od 
celé naší lidské společnosti. 
V tomto duchu je organizováno naše březnové 
posezení, spolu s příležitostí oslavy MDŽ, které je 
stejně v plné režii našich žen. Jen ony si dovedou 
napéct zákusky, vyrobit chlebíčky, zajistit 
občerstvení a jiné potřeby k dobré pohodě. Nám 
mužům nedají mnoho prostoru – jen připravit sál, 
zajistit hudbu a nalít přípitkové víno pro zdar tohoto 
oslavného a družného odpoledne. Také letos nám 
k tanci i poslechu zahrála hudební skupina 
DOLANKA pod taktovkou p.Květ. Pospíšila. I na 
tanečním parketu převládala aktivita žen, protože 
ženy musely suplovat v tanečních párech muže, 
aby si mohly vůbec zatančit. Jo, jo: „To se to 
tancuje, chlapci a děvčata, když klouby nebolí a 
Země je kulatá …“ 
Nezbývá, než popřát a poděkovat všem našim 
členkám u příležitosti svátku MDŽ 2007 ještě 
jednou dobré a stálé zdraví, úsměvnou životní 
pohodu a vytrvalou vůli napomáhat naší společné 
práci. Naše společné poděkování si plně zaslouží 
také místostarostka paní Jaroslava Zacpalová za 
svou účast na našem posezení, za zájem o naše 
potřeby, tak také za fundovaný projev zástupce 
ObÚ jak dále ve společenských aktivitách a 
potřebách v našich Hlušovicích. Stejně upřímné 
poděkování patří všem našim členkám za přípravu 
a organizaci posezení, za tombolové příspěvky, za 
výrobu mistrovských zákusků, obložených 
chlebíčků, pomazánek a nápojů. 
Na květnovém zájezdu opět na shledanou! 

Zdeněk Malének 
 
 
 



 
POČTENÍČKO NA ZÁVĚR 

 
 

VELIKONOCE 
 
Nejvýznamnější křesťanský svátek, slavící 
zmrtvýchvstání Ježíše Krista, je svátek pohyblivý. 
Velikonoce připadnou vždy na neděli po prvním 
jarním  úplňku.  Mohou  tedy  být v rozmezí mezi 
22. 3. – 25. 4. Nepřímo navazují na židovský svátek 
pesach, jenž byl oslavou vysvobození Židů 
z egyptského zajetí. 
 
Co jim předchází? 40ti denní doba postní, 
Popeleční středa a masopust. Začněme 
masopustem. Je to doba bujarého veselí, 
zabíjaček, koblihů a dobrého pití. Plesy a maškarní 
merendy vrcholí v neděli před Popeleční středou. 
Kdysi chodily maškarní průvodní až do úterý a 
končily tzv. pochováním basy. Tím končily 
radovánky. 
 
Popeleční středou začíná Doba postní. Křížkem na 
čelo svěceným popelem připomíná kněz věřícím 
pomíjivost pozemského života slovy: „prach jsi  
v prach se obrátíš“. Následuje doba ztišení, pokory 
a duchovní přípravy na velikonoční události. Dříve 
ženy odkládaly pestré šátky a fěrtochy a nosily 
tmavé oděvní součásti. 
 
Neděle v době postní mají svá jména: černá, 
pražná, kýchavná, družebná, smrtná a květná, 
podle zvyků majících kořeny již ve středověku. Za 
zmínku stojí neděle smrtná. Zvyky jsou oblastní. 
Některé dívky vynášejí moranu či mařenu, zapalují 
ji a za vesnicí házejí do řeky. Tím vyhánějí zimu a 
zpěvem vítají jaro. Jinde dívky obcházejí ves 
s lítem /místně jedličkou/. Je to stromek ozdobený 
papírovými kvítky, pentličkami nebo vajíčky 
/kraslicemi/. Zastavují před každým domem, zpívají 
nebo recitují o nástupu jara a za to přijímají dárky. 
Nejsou to zvyky křesťanské, původ mají 
v pohanských dobách. 
 
Další významnou nedělí doby postní je neděle 
květná. Na Květnou neděli si křesťané připomínají 
slavný vjezd Ježíše do Jeruzaléma. Tam, kde 
rostou palmy se na památku světí palmové 
ratolesti, u nás je nahrazují větvičky kočiček. 
Svěcené kočičky si pak lidé doma dávali za kříž 
nebo obrázky, též na okraj pole, aby jim přinesly 
požehnanou úrodu. Po Květné neděli následuje 
pašijový týden, též svatý. Čtením pašijových textů 
je připomínání mučení a ukřižování Krista. Tyto 
události ztvárňují i Pašijové hry. Doma pak 
hospodyně ukončují jarní úklid a přípravy na 
svátky. 
 
 

 
 

 
Zeleným čtvrtkem 
začíná velikonoční 
třídenní. Bylo 
spojeno s mnoha 
lidovými zvyky a 
pověrami. Na Zelený 
čtvrtek si křesťané 
připomínají Poslední 
večeři Ježíše 
s učedníky, Jidášovu 

zradu, Ježíšovo zatčení a uvěznění. Na znamení 
smutku umlknou varhany a přestanou zvonit zvony 
/odletí do Říma/. Zvony nahradí suchý klapot 
dřevěných klapačů a řehtaček. Od čtvrtečního večera 
do sobotního poledne chodí chlapci v průvodu vesnicí 
a klapou místo zvonu.  
 
Velký pátek je v katolické liturgii dnem nejhlubšího 
smutku. V pátek  Ježíš zemřel na kříži. Důležitou 
součástí bohoslužeb je odhalení a uctívání svatého 
kříže. Není sloužena mše. S Velkým pátkem souvisí 
také řada pověr, spojena s čarovnou mocí. Hospodáři 
měli strach z uhranutí dobytka, nesmělo se pracovat na 
poli, prát prádlo. Věřilo se v otvírání země s poklady. 
 
Na Bílou sobotu v podvečer se slaví Vzkříšení Ježíše 
Krista. V některých farnostech se zachoval krásný 
zvyk, kdy „matičky“ s doprovodem vykupují v kostele 
kříž a s ním přinesou do svých vesnic spasení. V neděli 
na Boží Hod Velikonoční jej se slávou, ozdobený věnci, 
vrátí zpět do farního kostela. 
 
Nejočekávanějším svátkem pro mužskou populaci 
každého věku je bezesporu Velikonoční pondělí. 
Mládenci chodili dům od domu a ozdobenou 
pomlázkou /mrskačkou, tatarem/ šlehali dívky a ženy. 
Na Slovácku nebo Slovensku je též polévali vodou. Ty 
je za to obdarovaly malovanými vajíčky nebo 
kraslicemi. Zvyk pochází z pohanských dob a měl 
spíše magický význam. Časem se posunul do podoby 
zábavy a účastní se jej především děti. 
 
Tak jako je mnoho oblastních krojů a nářečí, tak se 
k Velikonocím váže množství pověr, lidových zvyků a 
pranostik. Velikonoce jsou svým významem největším 
svátkem pro katolickou církev, jsou také oslavou 
znovuzrození přírody po zimním spánku. 
 

Podle knihy: Církevní rok a lidové obyčeje 
Anežka Kouřilová 

 
  
 
 



 
     PŘÁTELÉ 

 
RADUJME SE Z NADĚJE 
SLUNCE ZAHŘÍVÁ OBLÁZKY 
BLEDNOU MASOPUSTNÍ MASKY 
TYTAM UŽ JSOU ZÁVĚJE 
 
NATRHÁME SI PÁR PRUTŮ 
NA PÍŠŤALKY A TATARY 
ZAHVÍZDÁME NA OGARY 
A PŮJDEME PO MRSKUTU 
 
USMÍVÁ SE BABIČKA 
JAREM MILE DOJATÁ 
TĚŠÍ SE NA VNOUČATA 
A CHYSTÁ JIM VAJÍČKA 
 
 

 
… Řím… 
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